
Rada Miejska 

w Rakoniewicach

PROTOKÓŁ  Nr  XV/2008

z  XV  Sesji  V  kadencji  Rady  Miejskiej  w  Rakoniewicach,  która  odbyła  się  w  dniu  

13  lutego  2008  r.,  w  sali  Wielkopolskiego  Muzeum  Pożarnictwa  w  Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1.

Obrady rozpoczęto w dniu 13 lutego 2008 r. o godz. 13:00,

zakończono w dniu 13 lutego 2008 r. o godz. 14.30.

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych,

nieobecnych - 1.

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni :

1

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia :

- 0

Spoza Rady udział w Sesji wzięli :

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic,

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic,

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy,

4. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy,

5. Paweł Sobecki - Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej, 

6. Stanisław  Lenart  -  Przewodniczący  Gminnej  Komisji  ds.  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych. 

7.  Danuta Marciniak – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach,

8. Sołtysi
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Porządek obrad Sesji 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.
4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.
5. Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 

międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.
7. Działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach w 2007 r.
8. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a) Gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  w  2008 
roku,

b) Gminnego programu przeciwdziałania narkomanii w 2008 roku,
c) Przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego pod 

nazwą „Wygoda II” dla obszaru i działek oznaczonych kolorem czerwonym na mapie w 
skali 1:2000 w m. Rakoniewice, 

d) określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  w  budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. p. Marii Nowak), 

e) określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  w  budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. p. Renaty Kryś),

f) określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  w  budynku 
stanowiącym  własność  Gminy  Rakoniewice,  na  rzecz  najemcy  (dot.  p.  Stanisławy 
Nowackiej),

g) określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  w  budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy (dot. p. Marii Jankowiak),

h) zmiany  Regulaminu  określającego  dla  nauczycieli  poszczególnych  stopni  awansu 
zawodowego wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, 
za  warunki  pracy,  szczegółowych  warunków  ich  przyznawania,  sposobu  obliczania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz zasad 
przyznawania i wysokości dodatku mieszkaniowego w roku 2008, 

i) zasad korzystania ze stołówek szkolnych,
j) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 2008 r.

9. Wolne wnioski i informacje.
10. Zakończenie obrad.
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Przebieg XV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach

z dnia 13 lutego 2008 r.

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia  Sesji  dokonał  pan  Gerard  Tomiak  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów.

Stwierdzając  prawomocność  obrad  Przewodniczący  poinformował,  że  na  ustawowy  skład  

15  radnych  w  Sesji  uczestniczy  14  radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może 

obradować i podejmować Uchwały.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał
Nr uchwały Na  której  stronie 

protokołu

Nr  uchwały,  której 

dotyczy sprawa

Na  której  stronie 

protokołu

XV/118/2008

XV/119/2008

XV/120/2008

XV/121/2008

XV/122008

XV/123/2008

XV/124/2008

XV/1252008

XV/126/2008

XV/127/2008

8-9

9-10

10-11

11-11

11-12

12-13

13-14

14-15

15-16

16-18
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Pkt 2. Ustalenie porządku obrad.

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie 

zmian w proponowanym porządku obrad ?

Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Protokół Nr XIV/2007 z XIV Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłożony był do wglądu przed 

Sesją oraz wcześniej w biurze Rady.

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu, jednocześnie wyraził 

nadzieję, że Radni zapoznali się z protokołem.

 

Radni  nie  wnieśli  uwag  do  protokołu,  wobec  tego  Przewodniczący  Rady  poddał  przyjęcie 

protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła protokół z XIV Sesji Rady.

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych.

Radny  Krzysztof  Krawczyk  zgłosił  interpelacje.  Radny  powiedział,  że  przedstawia  panu 

Burmistrzowi apel mieszkańców osiedla Wygoda, aby w trybie pilnym przystąpić do zrobienia 

dokumentacji na chodniki na ul. Dadaczyńskiego i Rzemieślniczej. Dwustu dwadzieścioro dzieci 

z tego osiedla jest objętych obowiązkiem szkolnym i codziennie uczęszcza tą drogą do szkoły. 

Już wcześniej radni zwracali uwagę na ten problem, pisząc wnioski. Uwagę na ten fakt zwracała 

również  Powiatowa Komisja  Bezpieczeństwa.   Komisja  Oświaty w lutym 2007 roku złożyła 

wniosek  o  zrobienie  chodników,  określając  tą  inwestycje  jako  pilną  do  wykonania.  Ulicą 

Dadaczyńskiego uczniowie chodzą na lekcje w-fu do lasu. 
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Głos zabrała radna Gabriela Cielecka, która powiedziała, że zarówno radni, jak pan Burmistrz 

powinni  zwrócić  większą  uwagę  nie  tylko  na  stan  dróg  i  chodników w Rakoniewicach,  ale 

również w innych miejscowościach, ponieważ często stanowią one zagrożenie dla dzieci. Radni i 

Burmistrz  powinni podejmować działania zmierzające do zapewnienia wszystkim dzieciom w 

gminie bezpiecznego dojścia do szkoły. 

Pkt  5.   Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie   

międzysesyjnym. 

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  ostatnie  posiedzenie  Rady  Miejskiej  w  Rakoniewicach 

odbyło się 28 grudnia 2007 r. W tym czasie pan Przewodniczący  uczestniczył w następujących 

spotkaniach:

• Spotkaniu opłatkowym strażaków z terenu całej gminy Rakoniewice, które odbyło się w 

Łąkiem 28 grudnia 2007 r.

• Spotkaniu noworocznym zorganizowanym przez stowarzyszenie „Złota Jesień”, które 

odbyło się 6 stycznia 2008 r.

• Spotkaniu noworocznym zorganizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich w 

Rostarzewie, które odbyło się również 6 stycznia

• Spotkaniu noworocznym zorganizowanym przez Zarząd Rodzinnych Ogródków 

Działkowych w Rakoniewiacch, które odbyło się 12 stycznia br.

• Spotkaniu Noworocznym Samorządowców, zorganizowanym przez Starostę 

Grodziskiego, które odbyło się 18 stycznia w Grodzisku Wlkp.

• Spotkaniu z sołtysami gminy Rakoniewice, zorganizowanym przez Burmistrza Miasta i 

Gminy Rakoniewice, które odbyło się 24 stycznia br.

• Dniu Patrona Szkoły Podstawowej w Rakoniewicach, który odbył się 25 stycznia br.

• Na spotkaniu z przedsiębiorcami z terenu gminy Rakoniewice, zorganizowanym przez 

burmistrza Miasta i Gminy Rakoniewice, które odbyło się 12 lutego br., Radę Gminy 

reprezentował Wiceprzewodniczący Rady, Marek Maćkowiak

Przewodniczący  Rady,  w  imieniu  radnych  Rady  Miejskiej  w  Rakoniewicach,  podziękował 

wszystkim  za  zaproszenia  i  możliwość  uczestnictwa  w  ważnych  dla  lokalnej  społeczności  i 

zainteresowanych grup spotkaniach i uroczystościach.
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Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
W okresie od ostatniej Sesji tj. 28 grudnia do dnia dzisiejszego pan Burmistrz brał udział w 
następujących spotkaniach i wydarzeniach:

Okres spotkań noworocznych i opłatkowych.

Ponadto:

1. Zmiana  Komendanta  Powiatowego  PSP  w  Grodzisku  Wlkp.  Zakończył  swoją  pracę 

Komendant Lepa, a nowym Komendantem został Wojciech Nolka. 

2. Rozmowy z Firmą remontującą tzw. Dom Kultury na temat końcowego rozliczenia remontu.

3. Spotkanie z dzierżawcami ośrodków zdrowia na temat ich dalszej działalności.

4. Wręczenie odznaczeń rodzicom, których co najmniej trzech synów służyło w wojsku.

5. Spotkanie z sołtysami, w którym udział wzięli także przedstawiciele Państwowej Inspekcji 

Pracy, KRUS-u, Inspekcji Ochrony Roślin oraz Banku.

6. Dzień patrona w szkole w Rakoniewicach.

7. Udział w halowym Turnieju Piłkarskim w Nowym Tomyślu.

8. Udział w Sesji Powiatu.

9. Udział w podsumowaniu pracy doradczej ODR Sielinko.

10. Spotkanie  z  Dyrektorem  ENEI  w  sprawie  zamontowania  dodatkowych  lamp 

oświetleniowych.  ENEA przeszła  połączenie  z  inną  spółką.  Zmieniły  się  jej  władze  i  w 

związku  z  tym  od  listopada  są  problemy  z  podpisaniem  umowy  na  zamontowanie 

dodatkowych lamp. Najlepiej byłoby zlecić to innej firmie, ale przepisy są tak skonstruowane, 

że na słupy energetyczne mogą wchodzić jedynie pracownicy ENEI. Według pana Burmistrza 

ścieżka  powinna  być  cała  oświetlona  i  dlatego  będzie  trzeba  do  niej  dołożyć.  Jest  tylko 

problem z państwem Pietrzak. Trzeba pomóc znaleźć im nowy dom.

11. Dostarczenie zgód właścicieli działek przy drodze krajowej od Drzymałowa do Ruchocic na 

budowę ścieżki rowerowej. Pan Burmistrz podziękował mieszkańcom gminy Wielichowo za 

wyrażenie zgody. 

12. Rozmowy  w  sprawie  gazyfikacji  terenów  pod  firmy  w  Rakoniewicach.  Spółdzielnia 

Produkcyjna chce budować w Rakoniewicach przy ul. Wielichowskiej nowe pieczarkarnie. 

PGNiG może  doprowadzić  tam gaz,  tylko  koncepcja  przez  nich  zaproponowana  jest  dla 

gminy  nie  zbyt  korzystna,  ponieważ  trzeba  byłoby  zepsuć  pół  dróg  i  chodników  w 
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Rakoniewicach. Pan Burmistrz powiedział, że myśli jednak, że jakoś się dogada, aby znaleźć 

jak najlepsze wyjście.

13. Udział w Walnych Zebraniach OSP Ruchocice i OSP Jabłonna.

14. Spotkanie  z  szefami  firm  z  udziałem  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego,  przedstawiciela 

Powiatowego  Urzędu  Pracy,  Państwowej  Inspekcji  Pracy  oraz  Zakładu  Ubezpieczeń 

Społecznych. Pan Burmistrz dodał, że jeśli ktoś zatrudnia pracowników to nie warto robić 

tego „na czarno”, kary są bardzo wysokie.  Ponadto należy spełnić bardzo wiele wymagań 

dotyczących  np.  odzieży  ochronnej.  Nasi  pracodawcy  mogą  zatrudniać  cudzoziemców  w 

okresie do 6 miesięcy, bez żadnych zezwoleń. Jedynie należy o tym fakcie zawiadomić Urząd 

Pracy. 

15. Przygotowywanie wniosków pod „unijne szuflady”.  Pierwszy nabór zostanie  ogłoszony w 

lutym. W dniu 21 lutego odbędzie się spotkanie w Jabłonnie dotyczące budowy kompleksu 

boisk. Na jeden Program gmina może złożyć tylko jeden wniosek. Na drogi będzie ciężko 

uzyskać  jakieś  wsparcie.  Jeżeli  Powiat  Grodziski  razem z Powiatem Nowy Tomyśl  złożą 

wspólnie wniosek na drogę z Grodziska do Opalenicy,  to automatycznie oznacza to marne 

szanse w tych powiatach na uzyskanie jakichkolwiek innych środków na drogi.

16. Odbiór parkingu przy sali w Tarnowie.

17. Odbiór koncepcji hali sportowej w Rakoniewicach.  Koncepcje tą można oglądać w Urzędzie 

u pana Pawła Sobeckiego.

Pan Burmistrz wyróżnił również sołtysa Głodna za organizacje zimowiska dla dzieci. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania.

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności w 
okresie międzysesyjnym.

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania głosowało 14 radnych, przeciwko – 0; wstrzymało 
się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła jednogłośnie sprawozdanie Burmistrza z 
działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pkt 7 Działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach w 2007 r.
Przewodniczący Rady poprosił panią Danutę Marciniak Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Rakonieiwcach o przedstawienie sprawozdania z działalności OPS w 2007 roku. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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Radny Maćkowiak zapytał jakie potrzeby ma OPS, ponieważ kiedyś był problem z magazynem. 

Pani Kierownik powiedziała, że ma dobrą wiadomość, ponieważ udało się pozyskać dodatkowe 
pomieszczenie  od  Stowarzyszenia  „SERCE”.  Obecnie  pomieszczenie  to  jest  sprzątane.  W 
magazynie miałby być drobny sprzęt i dzięki niemu można byłoby sprowadzać w mniejszych 
ilościach żywność z Banku Żywności. 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie  sprawozdania z działalności OPS w 2007 
roku. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania głosowało 14 radnych, przeciwko – 0; wstrzymało 
się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdania z działalności OPS 
w 2007 roku. 

Pkt 8. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

A) Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w 2008 
roku.
Projekt Uchwały przedstawił pan Stanisław Lenart Przewodniczący Gminnej Komisji ds. 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Projekt zakłada, że w celu realizacji zadań gminy w zakresie rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz integracji społecznej osób uzależnionych od alkoholu  przyjmuje się 
Gminny  Program  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz 
Preliminarz  wydatków  na  rok  2008  .  Rada  Gminy  uchwala  taki  program  corocznie. 
Głównymi  założeniami  tego  programu  są:  zwiększenie  dostępności  pomocy 
terapeutycznej  dla  mieszkańców  gminy,  edukacja  rodziców  i  nauczycieli,  działania 
informacyjne-edukacyjne  skierowane  do  dzieci  i  młodzieży,  wsparcie  finansowe  i 
organizacyjne sportu i rekreacji oraz  alternatywnych form spędzania czasu wolnego przez 
dzieci  i  młodzież,  wsparcie  finansowe  i  organizacyjne  działań  promujących  trzeźwy, 
zdrowy i bezpieczny styl życia.  
Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2008 
określa lokalną strategię w zakresie profilaktyki oraz minimalizowania szkód społecznych 
i indywidualnych wynikających z nadużywania alkoholu. Program przedstawia zadania 
własne gminy wynikające z art.41 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi.  Opiera  się  na  wytycznych   Państwowej  Agencji  Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych,  Narodowym  Programie  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych.

Przewodniczący Rady dodał, że na wspólnym posiedzeniu Komisji radni zwracali uwagę 
na problem sprzedaży alkoholu nieletnim. Problem jest bardzo trudny, ale każdy powinien 
reagować, kiedy sprzedawca podaje alkohol nieletnim. 
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie. 
Uchwała Nr XV/118/2008 w sprawie Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych w  2008 roku, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

B) Kolejny  Projekt  Uchwały  w  sprawie  Gminnego  programu  przeciwdziałania 
narkomanii w 2008r. przedstawił również pan Stanisław Lenart. 
Projekt  przewiduje,  że  w  celu  realizacji  zadań  gminy  w  zakresie  przeciwdziałania 
narkomanii  przyjmuje  się  Gminny  Program  Przeciwdziałania  Narkomanii  oraz 
Preliminarz  wydatków  na  rok  2008.  Co  piąty  polski  uczeń  gimnazjum  zetknął  się  z 
narkotykami próbując marihuany i haszyszu. Bardzo duży procent tej młodzieży ma za 
sobą kontakt z lekami uspokajającymi i nasennymi.  Sześć procent brało amfetaminę, a 
chęć spróbowania jakiegokolwiek środka odurzającego potwierdza co trzeci gimnazjalista 
i ponad 40 procent uczniów szkół ponadgimnazjalnych /na podstawie badań ESPAD – 
Europejskie  Badania  Młodzieży  Szkolnej  dotyczące  alkoholu  i  narkotyków/.Polityka 
gminna  polegać  będzie  na  zapobieganiu  powstawania  problemów  narkotykowych. 
Jesteśmy o tyle w dobrej sytuacji, gdyż zjawisko to nie występuje w naszych szkołach i 
środowisku młodzieżowym pozaszkolnym w rozmiarach alarmujących.

Pan Lenart  dodał,  że  ten Program jest  bardzo podobny do Programu przeciwdziałania 
alkoholizmowi,  tylko  przedmiot  zainteresowania  jest  inny.  W tym roku Komisja  chce 
zwrócić  większą  uwagę  na  problem  narkomanii,  ponieważ  pojawiają  się  głosy,  że 
problem się pojawia. Należy zdiagnozować problem i powołać fachowca, który sprawdzi 
co się dzieje w szkołach. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego Projektu Uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała Nr XV/1192008 w sprawie Gminnego programu przeciwdziałania narkomanii w 
2008r.,  stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

C) Następnie  pan  Paweł  Sobecki  Kierownik  Wydziału  Gospodarki  Gminnej  przedstawił 
Projekt  Uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzania  planu  miejscowego 
zagospodarowania przestrzennego pod nazwą „Wygoda II” dla obszaru i  działek 
oznaczonych kolorem czerwonym na mapie w skali 1:2000 w m. Rakoniewice.
Po  wykonaniu  analizy  dotyczącej  zasadności  opracowania  planu  miejscowego 
przygotowano uchwałę o przystąpieniu do jego sporządzania.
Celem opracowania  planu jest  przekształcenie  terenów upraw polowych  oraz  terenów 
zabudowanych obiektami mieszkalnymi i gospodarczymi - na tereny przeznaczone pod 
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zabudowę mieszkaniową jednorodzinną oraz zabudowę mieszkaniową jednorodzinną z 
dopuszczeniem usług nieuciążliwych i rzemiosła. 
Ze  względu  na  duże  zainteresowanie  terenami  pod  zabudowę  mieszkaniową 
postanowiono  przychylić  się  do wniosków mieszkańców i  przystąpić  do  sporządzenia 
planu miejscowego.
Gmina   posiada  niewiele  terenów  przygotowanych  pod  zabudowę  mieszkaniową 
jednorodzinną  i  zabudowę  mieszkaniową  jednorodzinną  z  dopuszczeniem  usług  i 
rzemiosła, a zarówno w mieście jak i w gminie wzrasta zainteresowanie terenami pod taką 
funkcję.

Tereny objęte miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego „Wygoda I” 
zostały już w większości zagospodarowane. 

Radna Cielecka zapytała jaki jest koszt wykonania takiego planu.

Pan Sobecki powiedział, że 35 tys. zł. 

Radna Cielecka zapytała jeszcze kto to wykonuje.

Pan Sobecki  powiedział,  że  zostanie  to  zlecone  urbaniście.  Pan Sobecki  telefonicznie 
informował się co do ceny jego wykonania i najtańsza oferta to właśnie 35 tys. zł.

Radna  Cielecka  powiedziała,  że  rozumie,  iż  udokumentowane  są  rozmowy  z  innymi 
urbanistami.

Pan Sobecki potwierdził to. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała Nr  XV/120/2008 w sprawie przystąpienia do sporządzania planu miejscowego 
zagospodarowania  przestrzennego  pod  nazwą  „Wygoda  II”  dla  obszaru  i  działek 
oznaczonych  kolorem czerwonym na mapie w skali 1:2000 w m. Rakoniewice,  stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu.

D) Następnie również pan Paweł Sobecki przedstawił Projekt Uchwały w sprawie określenia 
wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym 
własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy.
Projekt  zakłada,  że  wyraża  się  zgodę  na  udzielanie  bonifikaty  przy  sprzedaży  lokalu 
mieszkalnego nr 3 w budynku nr 4 przy ulicy Pocztowej w Rakoniewicach  na rzecz 
najemcy lokalu  – Pani Marii Nowak w następujący sposób:
1) w przypadku jednorazowej wpłaty należności – bonifikata wynosi  60 % wartości, 
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1) w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 4 ratach w ciągu 1 
roku  od  daty  zawarcia  umowy  notarialnej   -  wysokość  bonifikaty 
wynosi 40 % wartości, 

1) w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc  
od  daty  zawarcia  umowy  notarialnej  –  wysokość  bonifikaty  wynosi  30  % 
wartości,

1) w  przypadku,  gdy pierwsza  wpłata  wynosi  10  % należności  a  spłata  pozostałych 
części  następuje  w ciągu 10 lat  od daty zawarcia  umowy notarialnej  –  bonifikata 
wynosi 15 % wartości,

1) w przypadku przedterminowej spłaty należności ustalonej w ratach ustala się ulgę  
w wysokości 30 % pozostałej do spłaty kwoty.

Pani Maria Nowak wystąpiła z wnioskiem o wykup lokalu mieszkalnego, którego jest 
najemcą.  Przedmiotem sprzedaży jest  lokal mieszkalny nr 3 o powierzchni użytkowej 
45,96  m2  (do  lokalu  przynależne  są  pomieszczenia:  piwnica  o  pow.  1,90  m2  ,  oraz 
pomieszczenie gospodarcze o pow. 11,68 m2  w budynku poza budynkiem mieszkalnym) 
wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej, który jest prawem związanym z własnością 
lokalu, w budynku nr 4 przy ulicy Pocztowej w Rakoniewicach.
Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę
majątkowego na kwotę 22.208,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny
sprzedaży.

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego Projektu Uchwały.

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała  Nr  XV/121/2008 w  sprawie  określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży 
lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice,  na rzecz 
najemcy,  stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

E) Kolejny Projekt  Uchwały w sprawie  określenia wysokości  bonifikat przy sprzedaży 
lokalu  mieszkalnego  w  budynku  stanowiącym  własność  Gminy  Rakoniewice,  na 
rzecz najemcy przedstawił również pan Paweł Sobecki. 
Wyraża się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 6 w 
budynku nr 4 przy ulicy Pocztowej w Rakoniewicach na rzecz najemcy lokalu – Pani 
Renaty Kryś w następujący sposób:
1) w przypadku jednorazowej wpłaty należności – bonifikata wynosi 60 % wartości,
2) w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 4 ratach
w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej - wysokość bonifikaty wynosi 40 %
wartości,
3) w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc
od daty zawarcia umowy notarialnej – wysokość bonifikaty wynosi 30 % wartości,
4) w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % należności a spłata pozostałych części
następuje w ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – bonifikata wynosi 15 %
wartości,
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5) w przypadku przedterminowej spłaty należności ustalonej w ratach ustala się ulgę
w wysokości 30 % pozostałej do spłaty kwoty.
Pani  Renata  Kryś  wystąpiła  z  wnioskiem o  wykup  lokalu  mieszkalnego  którego  jest 
najemcą.  Przedmiotem sprzedaży jest  lokal  mieszkalny nr  6  o  powierzchni  użytkowej 
36,45 m2  (do lokalu przynależne są pomieszczenia: piwnica o pow. 1,87 m2, strych o 
pow.  12,42  m2  oraz  pomieszczenie  gospodarcze  o  pow.  13,04  m2  w budynku  poza 
budynkiem mieszkalnym) wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej który jest prawem 
związanym z własnością lokalu, w budynku nr 4 przy ulicy Pocztowej w Rakoniewicach.
Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę
majątkowego na kwotę 17.613,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny
sprzedaży.

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego Projektu Uchwały.

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała  Nr  XV/122/2008 w  sprawie  określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży 
lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice,  na rzecz 
najemcy,  stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

F) Pan  Paweł  Sobecki  przedstawił  kolejny  Projekt  Uchwały  w  sprawie   określenia 
wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym 
własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy. Projekt zakłada wyrażenie zgody na 
udzielanie bonifikaty przy sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 5 w budynku nr 4 przy ulicy 
Pocztowej w Rakoniewicach  na rzecz  najemcy lokalu  – Pani Stanisławy Nowackiej w 
następujący sposób:
1) w przypadku jednorazowej wpłaty należności – bonifikata wynosi 60 % wartości,
2) w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 4 ratach
w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej - wysokość bonifikaty wynosi 40 %
wartości,
3) w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc
od daty zawarcia umowy notarialnej – wysokość bonifikaty wynosi 30 % wartości,
4) w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % należności a spłata pozostałych części
następuje w ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – bonifikata wynosi 15 %
wartości,
5) w przypadku przedterminowej spłaty należności ustalonej w ratach ustala się ulgę
w wysokości 30 % pozostałej do spłaty kwoty.
Pani Stanisława Nowacka wystąpiła z wnioskiem o wykup lokalu mieszkalnego którego 
jest najemcą. Przedmiotem sprzedaży jest lokal mieszkalny nr 5 o powierzchni użytkowej 
36,27  m2 (do  lokalu  przynależne  są  pomieszczenia:  piwnica  o  pow.  4,13  m2  ,  oraz 
pomieszczenie gospodarcze o pow. 12,75 m2 w budynku poza budynkiem mieszkalnym) 
wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej który jest prawem związanym z własnością 
lokalu,  w  budynku  nr  4  przy  ulicy  Pocztowej  w  Rakoniewicach.  Wartość  lokalu 
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mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę majątkowego na 
kwotę 17.526,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny przedaży.

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego Projektu Uchwały.

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała  Nr  XV/123/2008 w  sprawie  określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży 
lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice,  na rzecz 
najemcy,  stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

G) Kolejny Projekt  Uchwały w sprawie określenia wysokości  bonifikat przy sprzedaży 
lokalu  mieszkalnego  w  budynku  stanowiącym  własność  Gminy  Rakoniewice,  na 
rzecz  najemcy  przedstawił  również pan Paweł  Sobecki.  W Projekcie  przewiduje się 
wyrażenie  zgody  na  udzielanie  bonifikaty  przy  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  
nr 5 w budynku nr 36 przy ulicy Grodziskiej w Rakoniewicach  na rzecz  najemcy lokalu 
– Pani Marii Jankowiak w następujący sposób:
1) w przypadku jednorazowej wpłaty należności – bonifikata wynosi  60 % wartości, 
2) w  przypadku  wpłaty  1/10  należności  a  pozostała  spłata  następuje  w  4  ratach  

w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  - wysokość bonifikaty wynosi 40 
% wartości, 

3) w przypadku wpłaty 1/10 należności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc  
od daty zawarcia umowy notarialnej – wysokość bonifikaty wynosi 30 % wartości,

4) w  przypadku,  gdy pierwsza  wpłata  wynosi  10  % należności  a  spłata  pozostałych 
części  następuje  w ciągu 10 lat  od daty  zawarcia  umowy notarialnej  –  bonifikata 
wynosi 15 % wartości,

5)  w przypadku przedterminowej spłaty należności ustalonej w ratach ustala się ulgę 
      w wysokości 30 % pozostałej do spłaty kwoty.

Pani Maria Jankowiak wystąpiła z wnioskiem o wykup lokalu mieszkalnego którego jest 
najemcą.  Przedmiotem sprzedaży jest  lokal mieszkalny nr 5 o powierzchni  użytkowej 
66,60  m2 (do  lokalu  przynależne  jest  pomieszczenie  gospodarcze  w  budynku  poza 
budynkiem mieszkalnym) wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej który jest prawem 
związanym  z  własnością  lokalu,  w  budynku  nr  36  przy  ulicy  Grodziskiej  w 
Rakoniewicach. 
Wartość  lokalu  mieszkalnego  wraz  z  udziałem została  określona  przez  rzeczoznawcę 
majątkowego na kwotę 32.181,00 zł i  stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny 
sprzedaży.

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego Projektu Uchwały.
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała  Nr  XV/124/2008 w  sprawie  określenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży 
lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice,  na rzecz 
najemcy,  stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

H) Projekt  Uchwały  w  sprawie  zmiany  Regulaminu   określającego  dla  nauczycieli 
poszczególnych stopni  awansu zawodowego wysokość stawek dodatków: za wysługę 
lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za  warunki pracy, szczegółowych warunków ich 
przyznawania,  sposobu  obliczania  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i 
godziny  doraźnych  zastępstw  oraz  zasad  przyznawania  i  wysokości  dodatku 
mieszkaniowego w roku 2008 przedstawiła pani Krystyna Pietrzak Zastępca Burmistrza. 
W uchwalonym w dniu 28 grudnia  2007r.  Regulaminie  określającym dla nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki  pracy,  szczegółowych  warunków  ich 
przyznawania, sposobu obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw oraz zasad przyznawania i wysokość dodatku mieszkaniowego w 
roku 2008 w jego  §2 dotyczącym dodatku za wysługę lat, zawarto zapis warunkujący 
prawo do nabycia dodatku od faktu zatrudnienia w wymiarze ½ etatu. Zapis ten nie jest 
zgodny z treścią rozporządzenia MEN z dnia 31 stycznia 2005r. w sprawie wysokości 
minimalnych  stawek  wynagrodzenia  zasadniczego,  nauczycieli,  ogólnych  warunków 
przyznawania  dodatków do wynagrodzenia  zasadniczego za pracę w dniu wolnym od 
pracy  (  Dz.  U.  nr  22,  poz.  181  ze  zmianami  ).  Należało  zatem  dokonać  zmiany 
istniejącego  zapisu,  aby  wyeliminować  niezgodność  zapisów  Regulaminu  z  treścią 
obowiązujących przepisów.

Radna Cielecka zapytała jak wygląda dodatek za wychowawstwo nauczycieli przedszkoli 
i klas „0”. 

Pani  Wiceburmistrz  powiedziała,  że  w  Regulaminie  przyjętym  na  ostatniej  Sesji  jest 
zapis, że nauczycieli ci otrzymują dodatek. 

Radna Cielecka zapytała czy już nauczyciele je otrzymali.

Pani  Pietrzak  odpowiedziała,  że  trzeba  było  poczekać  na  opublikowanie  Uchwały  w 
Dzienniku Urzędowym, ale otrzymają z wyrównaniem od 1 stycznia br. 

Radny Bazan zapytał kto będzie za to płacił czy gmina czy państwo.

Pani Pietrzak powiedziała, że dodatki ustala Rada, a więc będzie płaciła gmina.

Przewodniczący Rady powiedział, że po ostatnim spotkaniu z Dyrektorami szkół radnym 
nasunęła się pewna wątpliwość,  ponieważ cały czas mówi się o oszczędnościach,  a w 
związku  z  tym  o  łączeniu  pewnych  przedmiotów,  a  tymczasem  okazuje  się,  że  w 
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Regulaminie  §  5  pkt.  2  jest  zapis,  że  nauczycielom  prowadzącym  lekcje  w  klasach 
łączonych  przysługuje  dodatek  w  wysokości  20%  stawki  godzinowej  za  każdą 
przepracowaną w tej klasie godzinę nauczania. Pan Tomiak powiedział, że zwraca się do 
Przewodniczącego  Komisji  Oświaty,  aby  ta  sprawa  została  na  posiedzeniu 
przedyskutowana. Dyrektorzy szkół szukają oszczędności i dlatego pomysł z łączeniem 
przedmiotów, a jednocześnie wydatki zwiększa się. 

Pani Wiceburmistrz powiedziała, że sprawa tego dodatku jest ustalona Rozporządzeniem 
Ministra  i  Rada  nie  ma  na  to  wpływu.  Jedyną  dowolnością  jest  tutaj  wprowadzenie 
zapisu, że dodatek przysługuje za łączenie przedmiotów czy całych klas. Tak samo taki 
dodatek otrzymuje nauczyciel, który prowadzi nauczanie indywidualne. 

Przewodniczący Rady powiedział, że w zasadzie w tej chwili nie jest dobry czas, aby o 
tym mówić. Sprawa zostanie omówiona na posiedzeniu Komisji. 

Pani Wiceburmistrz powiedziała, że wysokość niektórych dodatków ustalona jest przez 
Ministra  i  Rada  może  je  jedynie  podwyższać,  a  niektóre  gmina  sama  ustala.  W 
Rakoniewicach  te  dodatki  ustalone  są  na  bardzo  wysokim  poziomie.  Jednym  z 
najwyższych. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ten Regulamin można w ciągu roku zmienić.

Pani Pietrzak powiedziała, że Regulamin na 2008 rok został już przyjęty. Zgodnie z Kartą 
Nauczyciela będzie można uchwalić nowy Regulamin pod koniec roku na 2009 rok. 

Radni nie zgłosili więcej pytań do Projektu Uchwały.

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała Nr XV/125/2008 w sprawie zmiany Regulaminu  określającego dla nauczycieli 
poszczególnych stopni  awansu zawodowego wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego,  funkcyjnego,  za   warunki  pracy,  szczegółowych  warunków  ich 
przyznawania, sposobu obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw oraz zasad przyznawania i wysokości dodatku mieszkaniowego w 
roku 2008,  stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

I) Następnie również pani Wiceburmistrz przedstawiła Projekt Uchwały w sprawie  zasad 
korzystania ze stołówek szkolnych.  Nowelizacja ustawy o systemie oświaty nałożyła na 
organy  prowadzące  szkoły  obowiązek  określenia  opłat  za  posiłek,  a  także  ustalenia 
kategorii osób, jako konsumentów, którzy mogą korzystać ze stołówki. 
Wysokość opłaty za korzystanie z posiłku w poszczególnych szkołach kształtuje się 
następująco:
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Uchwała zakłada,  że ze stołówki szkolnej mogą korzystać uczniowie danej szkoły.  Za 
zgodą  dyrektora szkoły ze stołówki szkolnej mogą korzystać również nauczyciele oraz 
inni  pracownicy  szkoły.  Stołówka szkolna  przygotowuje  obiady.  Rodzice  uczniów za 
posiłki spożywane w stołówce szkolnej przez uczniów wnoszą opłatę równą wysokości 
kosztów surowca przeznaczonego na wyżywienie ( wsad do kotła ). Wysokość kosztów 
surowca przeznaczonego na wyżywienie ustala dyrektor szkoły w której zorganizowana 
jest  stołówka,  w  porozumieniu  z  Burmistrzem  Gminy  Rakoniewice.  Ponadto  Projekt 
przewiduje zasady zwalniana z opłat za posiłki. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego Projektu Uchwały.

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała Nr XV/126/2008 w sprawie  zasad korzystania ze stołówek szkolnych, stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu.

J) Kolejny Projekt Uchwały w sprawie  zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice 
na rok 2008 przedstawiła pani Skarbnik Teresa Kmiecik. 
Pani Skarbnik powiedziała, że Burmistrz Rakoniewic zwraca się z wnioskiem do radnych 
o  wprowadzenie  autopoprawki  do  budżetu  dotyczącą  dodatkowego  wynagrodzenie 

      Szkoła

Opłata za 
korzystanie z 
posiłków/ 
obiadów przez 
uczniów w zł.

Cena obiadu dla 
nauczycieli i 
innych 
pracowników 
szkoły
w zł.

Zespół
Szkolno- Gimnazjalny
w Rakoniewicach

1,90           3,92

Zespół 
Przedszkolno – Szkolno –
Gimnazjalny w 
Rostarzewie

        1,60           4,50

Zespół 
Szkolno – Przedszkolny w 
Jabłonnie

        2,00           3,60

Zespół
Przedszkolno – Szkolny
 w Łąkiem

        1,70          3.22
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rocznego tzw. „trzynastki” w stołówkach szkolnych. Od tego roku został utworzony nowy 
rozdział  zawierający te wydatki.  Część pracowników zatrudnionych jest  w świetlicach 
szkolnych.  Przy planowaniu  budżetu  na  2008 rok nie  rozdzielono  tych  pracowników. 
Dzisiaj zostało to szczegółowo wyliczone. W związku z tym wypłacanie spowodowałoby 
przekroczenie między działami. Dotyczy to kwoty 18.200 zł przesunięcie – zmniejszenie 
w stołówkach, a zwiększenie w świetlicach. 

Przewodniczący  Rady  poddał  wprowadzenie  autopoprawek  pod  głosowanie.  Nad 
autopoprawkami  do  budżetu  głosowało  14  obecnych  radnych.  Za  przyjęciem 
autopoprawek głosowało 14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.

Autoporawki zostały przyjęte jednogłośnie.

Następnie  pani  Skarbnik  przedstawiła  Projekt  Uchwały  z  wprowadzonymi  już 
poprawkami. 

Załącznik nr 1  dochody zwiększenie o kwotę :  169 zł

Dz. 801 Oświata i wychowanie   
Szkoły podstawowe - Szkoła Rakoniewice 
§ 0750 –  169 zł zwiększenie dochodów z wynajmu sali gimnastycznej .

Wydatki budżetu Zał Nr 2,6   zwiększenie o kwotę :  150.169 zł
Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa     
Gospodarka gruntami i nieruchomościami
W budżecie na ubezpieczenie mienia Gminy Rakoniewice były zabezpieczone środki w wysokosci 74.872 zł , 
po  podpisaniu  umowy  na  rok  2008  wydatek  będzie  wynosić  36.246  zł  w  związku  z  powyższym 
niewykorzystane środki  ( 40.626 zł  ) będzie  można przeznaczyć  na inny cel  w tej  uchwale zmniejszony 
będzie plan o 3.000 zł.i przeznaczony na zadanie inwestycyjne.
Promocja gminy
Przesuniecie  wydatków  miedzy  paragrafami  kwoty  2.000  zł  (  z  wydatków  przeznaczonych  na  zakup 
materiałów) z przeznaczeniem na wyjazdy krajowe i zagraniczne związane z promocją gminy. 
Dz. 801 Oświata i wychowanie  
Szkoły Podstawowe  
Szkoła Rakoniewice  zwiększenie wydatków o kwotę : 169 zł  z przeznaczeniem na wydatek podatku od 
nieruchomości za wynajmowane pomieszczenia w budynku szkoły.
Zmniejszenie wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne  o kwotę : 6.500 zł 
Szkoła Rostarzewo
Zmniejszenie wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne  o kwotę : 5.900 zł 
Szkoła Jabłonna 
Zmniejszenie wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne  o kwotę : 5.800 zł 
Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza  
Szkoły Podstawowe  
Szkoła Rakoniewice  
Zwiększenie wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne  o kwotę : 6.500 zł 
Szkoła Rostarzewo
Zwiększenie wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne  o kwotę : 5.900 zł 
Szkoła Jabłonna 
Zwiększenie wydatków w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne  o kwotę : 5.800 zł 

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego    zał.nr 2,6
Pozostałe zadania z zakresu kultury 
Przesunięcia  miedzy  paragrafami  kwoty  :  1.000  zł  ,  zmniejszenie  wydatku  usług  pozostałych  a 
zabezpieczenie środków na pokrycie kosztów energii podczas planowanych imprez w sali przy WTZ. 
Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby ,   zał nr 2, 6   
wydatek majątkowy : 
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Termomodernizacja  budynku  Domu  Kultury  w  Rakoniewicach,  przeznaczenie  kwoty:  153.000  zł   na 
wykonanie  następujących  robót  uzupełniających  :  zabezpieczenie  podsufitki  środkami  p-poż,  wentylacji 
mechanicznej,  instalacji  umożliwiającej  podłączenie  dźwigu,  instalacji  klimatyzacji,  roboty  budowlane  w 
pomieszczeniach organizacji ” Złota Jesień” i koszty inspektora nadzoru.

Załącznik nr 3    -  Przychody i rozchody budżetu gminy Rakoniewice na rok 2008

Przychody , zwiększenia : 
1. Na pokrycie zwiększonego deficytu budżetu postanawia się zwiększyć zaciągnięcie kredytów o kwotę : 
150.000 zł  ,  dla  zadania  „  Boisko  sportowe  Jabłonna”  kwota  kredytu  przed  zmianą :   500.000 zł  ,  po 
zmianach 650.000 zł. 

Załącznik nr 4    -  Wydatki na WPI 

Dla  zadania  „  Budowa  drogi  Rostarzewo-Cegielsko”  zmienia  się  nazwę  celu  programu   z  poprawy 
infrastruktury  technicznej  wsi  na  poprawę  dostępności  do  regionalnego  i  ponadregionalnego  układu 
drogowego.

Załącznik nr 5     -  Pozostałe dotacje związane z realizacją zadań gminy w 2008r.

W załączniku Nr 6 do Uchwały XIV/117/2007 z dnia 28 grudnia 2007 w sprawie : budżetu miasta i gminy 
Rakoniewice na rok 2008 przedstawiono zakres i kwoty dotacji a winno przedstawić kwoty dotacji.  W 
związku z powyższym dokonano sprostowania nazewnictwa.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego Projektu Uchwały.

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 
głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 
przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  Uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie.  
Uchwała Nr XV/127/2008 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 
rok 2008, stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Pkt 9. Wolne wnioski i informacje.
Głos  zabrał  pan  Aleksander  Dobierzyński  Kierownik  Posterunku  Policji  w 

Rakoniewicach,  który  poinformował  zabranych,  że  w  dniach  22-29  lutego  br. 

organizowany jest  „Tydzień  pomocy ofiarom przestępstw”.  W związku z tym zostaną 

zorganizowane dyżury policjantów w Rakoniewicach,  którzy będą udzielać  informacji 

prawnych ofiarom przestępstw. Każda zainteresowana osoba będzie mogła porozmawiać 

ze swoim dzielnicowym. 

Następnie głos zabrał Burmistrz Rakoniewic, który poinformował zebranych, że kolejna 

Sesja planowana jest na dzień 26 marca br. Wówczas będzie można podzielić pieniądze z 

nadwyżki budżetowej. Kolejna sprawa do końca roku Centrum Medyczne przeniesie się z 
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ul.  Starowolsztyńskiej  na  ul.  Ogrodową  do  siedziby  „Ulitexu”.  Ostatnia  sprawa  – 

odbędzie  się  przetarg  na  ostatnie  cztery  działki  na  os.  Wygoda.  Ponadto  zostanie 

ogłoszony przetarg na działki w Rostarzewie. Są to obecnie ostatnie działki, jakie gmina 

posiada do sprzedania. Kolejne będą gotowe nie wcześniej niż za rok. 

Głos zabrała radna Teresa Probst, która odniosła się do interpelacji radnego Krawczyka 

dotyczącej  budowy  chodników  na  ul.  Dadaczyńskiego  i  Rzemieślniczej.  Radna 

powiedziała, że nie ma nic przeciwko temu, ale po tej tragedii należałoby się przyjrzeć nie 

tylko  chodnikom  na  os.  Wygoda,  ale  w  całej  gminie.  Problem  nie  leży  w  budowie 

chodników i dróg, ale w samych użytkownikach dróg. Mieszkańcy twierdzą, że trzeba 

zwiększyć kontrolę na drogach. Po naszych drogach często kierowcy jeżdżą na „dwóch 

gazach”. Dzieci w Stodolsku również chodzą pieszo do szkoły, po wąskiej drodze, bez 

chodników. 

Kierownik Posterunku Policji pan Dobierzyński odpowiedział, że policjanci z Rakoniewic 

mają wiele zadań, w stosunku do których jest ich za mało. Co do wzmożonych kontroli na 

drogach  to  pan  Dobierzyński  zgodził  się  z  radną.  W  zeszłym  roku  policjanci  z 

Rakoniewic zatrzymali 54 nietrzeźwych kierowców, w tym roku w miesiącu styczniu już 

9 osób.  Jest tylko jeden radiowóz i dlatego policja nie jest w stanie wszędzie dotrzeć. 

Drogi również nie są dostosowane do tak dużego ruchu, nie tylko w Rakoniewicach, ale 

na terenie całego województwa. Samochodów znacznie przybyło. Młodzi kierowcy często 

jeżdżą brawurowo, a poza tym często nie potrafią ocenić właściwie sytuacji na drodze. 

Jeśli chodzi o radar, to w Powiecie Grodziskim policja ma tylko dwa takie urządzenia. 

Dzisiaj w związku z pogrzebem dziewczynki i związanym z tym większym natężeniem 

ruchu do pomocy przybyli policjanci z Grodziska. Sprawcę wypadku udało się złapać. 

Radna Probst powiedziała, że jak karać to wybierać górny pułap kary w takim przypadku.

Pan Komendant powiedział, że jeśli chodzi o przestępstwa to karze Sąd i policja nie ma 

na to wpływu, a jeśli chodzi o wykroczenia to jest taryfikator mandatowy i policja karze 

zgodnie z nim. Stawki określone w nim są bardzo wysokie w porównaniu do zamożności 

społeczeństwa. Obecnie policjanci są bardzo obciążeni pracą biurową. 
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Przewodniczący Rady zapytał ile kosztuje radar.

Pan Dobierzyński powiedział, że nie wie dokładnie, ale kilkadziesiąt tysięcy zł. 

Radny Pajchrowski złożył wniosek do pana Burmistrza, aby ubiegając się o środki unijne 

złożyć do danego Programu nie tylko jeden wniosek, ale kilka.

Pan Burmistrz odpowiedział, że jest to niemożliwe, ponieważ gmina może złożyć jeden 

wniosek do danego Programu. 

Radny Pajchrowski powiedział, że mówi o tym dlatego, ponieważ wyczytał w prasie, że 

Minister Rozwoju Regionalnego odrzuca wiele wniosków. Dopiero wykorzystaliśmy 32% 

środków. 

Przewodniczący  Rady  na  koniec  zachęcił  zebranych  do  odwiedzenia  nowej  strony 

internetowej wsi Wioska www.wioska.freehost.pl

Pkt 11. Zakończenie obrad. 
Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  porządek obrad  został  wyczerpany,  w związku z 

czym ogłosił zakończenie obrad XV Sesji V kadencji Rady.   

Na tym protokół zakończono i podpisano

Rakoniewice, dnia 20 lutego 2008 r.

Przewodniczący Rady - Gerard Tomiak -  ..........................................

Protokolant – Karolina Gos - ..........................................

Wykaz dokumentacji protokołu :

1. Lista obecności radnych.,

20

http://www.wioska.freehost.pl/


2. Sprawozdania z działalności OPS w 2007 roku,

3. Uchwała  Nr  XV/118/2008  w  sprawie  Gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania 

problemów alkoholowych w  2008 roku,

4. Uchwała Nr  XV/1192008  w sprawie Gminnego programu przeciwdziałania  narkomanii  w 

2008r.,

5. Uchwała  Nr XV/120/2008 w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzania  planu  miejscowego 

zagospodarowania  przestrzennego  pod  nazwą  „Wygoda  II”  dla  obszaru  i  działek 

oznaczonych  kolorem czerwonym na mapie w skali 1:2000 w m. Rakoniewice,  

6. Uchwała Nr  XV/121/2008 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy,

7. Uchwała Nr  XV/122/2008 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy,

8. Uchwała Nr  XV/123/2008 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy,

9. Uchwała Nr  XV/124/2008 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice, na rzecz najemcy,

10. Uchwała  Nr  XV/125/2008 w sprawie  zmiany Regulaminu   określającego dla  nauczycieli 

poszczególnych stopni  awansu zawodowego wysokość stawek dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego,  funkcyjnego,  za   warunki  pracy,  szczegółowych  warunków  ich 

przyznawania,  sposobu obliczania  wynagrodzenia  za  godziny ponadwymiarowe i  godziny 

doraźnych zastępstw oraz zasad przyznawania i wysokości dodatku mieszkaniowego w roku 

2008,

11. Uchwała Nr XV/126/2008 w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych,

12. Uchwała Nr XV/127/2008 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2008
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